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Achter de grote kampvuurkuil staat een bijzonder 
kampeermiddel. Het is een klapcaravan, een Fran-
se oldtimer. De caravan heeft solide wanden en 
dak, maar is in te klappen tot een aanhanger. Het 
ding trekt best wat bekijks, erkent eigenaresse 
Lous, die samen met partner Heije op een stoeltje 
geniet van het mooie nazomerweer in september. 
‘Maar de caravan heeft een sticker, en voldoet dus 
helemaal aan de NTKC-normen.’ Lous is al een 
groot deel van haar leven NTKC’er, maar Heije is 
pas sinds kort lid. Samen verkennen ze nu een aan-
tal terreinen. ‘We komen net van Huizen, en zijn 
ook nog even gestopt op Het Groene Hart.’ Heije 
is gecharmeerd van De Brobbelbies. ‘Je zit zo 
mooi in de bossen en het groen. En het is hier echt 
donker ’s nachts. Ik heb vannacht flink moeten 
zoeken om onze plek terug te vinden.’ Lous: ‘Dat 
op verschillende plekken kampvuurplekken zijn 
maakt het ook speciaal. Ik denk dat we vanmiddag 
nog even een kippetje kopen om op het kampvuur 
te roosteren.’

Ze zijn niet de enige leden die het kampvuur noe-
men als pluspunt van De Brobbelbies. Het terrein 
lijkt erop ingericht: behalve de grote, centrale 
kampvuurplaats, waar je door een houten over-
kapping zelfs tijdens een regenbui droog kan zit-
ten, liggen verspreid nog drie kleinere vuurplaat-

sen naast de grasveldjes, voorzien van een eigen 
stapel hout. 
De Brobbelbies is door de NTKC aangekocht in de 
jaren ’50, toen het als maïsakker en productiebos 
voor de mijnbouw diende. De nijvere arbeid van 
NTKC-leden heeft De Brobbelbies in meer dan 
een halve eeuw veranderd van een monocultuur 
van naaldbomen in een gecombineerd heide- en 
bosgebied. Met bijna 5 hectare is het een van de 
grotere terreinen van de vereniging. En door de 
inrichting van het terrein, met veel kleinere paden, 
doorkijkjes en beschutte kampeerplekken, is het 
voor stiltezoekers ook op drukke dagen meestal 
niet moeilijk om een rustig plekje te vinden. Tij-
dens een wandeling met terreincommissaris (TC) 
Willem Ederveen wijst hij op plekken waar recent 
nog bomen zijn gezaagd om de plek open te hou-
den. ‘Een aantal open plekken hier aan de noord-
kant van het terrein werden vroeger vaker ge-
bruikt, maar zijn inmiddels in onbruik geraakt en 
verwilderd. We proberen het nu weer wat aantrek-
kelijker te maken om hier je tent op te zetten.’ 
Volgens Willem is De Brobbelbies ideaal ingericht 
voor mensen die rust en stilte zoeken, maar ook 
voor mensen die een meer sociale kampeererva-
ring zoeken. Uiteindelijk komen vrijwel alle paden 
samen bij de kampvuurkuil en – even verderop – 
het toiletgebouw. ‘Je kan elkaar vinden, maar je 

De Brobbelbies lag jarenlang onder vuur 
door ruimtelijke plannen. Maar inmiddels 
lijkt het terrein aan een tweede jeugd 
begonnen. Kampeerders houden van de 
kleine plekjes midden in de natuur. 
En het is een walhalla voor liefhebbers 
van het kampvuur.
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  totaal
  % van alle 
  terreinen   
  samen

2021/2022 275 2.709 2.984 5,0%

2020/2021 523 2.682 3.205 4,4%

2019/2020 286 1.666 1.952 3,9%

2018/2019 249 1.533 1.782 3,6%

2017/2018 475 1.627 2.102 3,7%

(bron: Jaarverslagen NTKC)

loopt elkaar niet in de weg.’ Over de nieuwe plek voor 
‘hangers’, kampeerders met een hangmat, in de zuidwest-
punt van het terrein, is Willem nog niet helemaal tevreden. 
‘Het ligt nog een beetje te weinig beschut. Je bent nog te 
veel zichtbaar voor de wandelaars over de bospaden langs 
het terrein.’

Voor veel clubleden was het Oost-Brabantse terrein jaren-
lang een vaste waarde in de zomervakantie. De Brobbel-
bies stond vol met gezinnen die graag gebruikmaakten 
van de zwemgelegenheid in de omgeving. Pal tegenover 
de ingang aan de Palmstraat ligt recreatieoord De Maas-
horst, met zwemplassen die gratis toegankelijk zijn voor 
NTKC-leden.
Inmiddels is het aantal gezinnen ’s zomers op De Brobbel-
bies wel wat afgenomen, zegt afdelingsvoorzitter Ed 
Harmsen. ‘Maar nog steeds is het een belangrijke reden 
voor kampeerders om voor dit terrein te kiezen. We willen 

het hier ook graag aantrekkelijk houden voor kinderen. 
Onlangs hebben we de speelplaats bij het toiletgebouw 
geheel vernieuwd.’ Ed ziet dat steeds meer leden het ter-
rein herontdekken. ‘We kunnen veel mensen kwijt, maar 
de afgelopen zomer was het soms wel even zoeken naar 
een plekje vanwege de drukte. Er stonden dagelijks zo’n 
30 à 40 auto’s op het parkeerterrein.’
Het hernieuwde enthousiasme zal ook te maken hebben 
met de nieuwe investeringen in het terrein, denken Willem 
en Ed. De jarenlange onzekerheid over de toekomst van 
het terrein (zie kader) maakte het ook lastig om veel tijd en 
moeite in onderhoud te steken. Maar nu de donkere wol-
ken lijken opgetrokken, zijn de actieve leden weer vol goe-
de moed aan het werk gegaan. Het meest trots zijn Willem 
en Ed op het nieuwe toiletgebouw. Willem: ‘Het is best 
een forse klus geweest om het oude gebouw te verwijde-
ren en alles klaar te maken voor het nieuwe gebouw. We 
hebben de fundering met ons team van helpers zelf ge-
stort.’ Ed: ‘Wat helemaal mooi is: het gebouw heeft een 
warmtepomp en vloerverwarming. Daardoor hoeft het ei-
genlijk nooit meer in de winterstand.’

Een warme douche in koude tijden is prettig, maar geluk-
kig heeft De Brobbelbies ook nog altijd het kampvuur. 
Kampmeester David staat al een week op het terrein, maar 
zit nu voor het eerst bij het vuur. ‘Ik heb een tijdelijk pro-
ject in Oss. Ik woon zelf in Noord-Holland, dus het was 
voor mij makkelijk om met het mooie weer hier een tijdje 
te staan en in een kwartiertje naar Oss te fietsen.’ Hij tikt 
even met een stok op de brandende blokken in het vuur. 
‘Toch een beetje vakantie terwijl je werkt.’ <
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Toen de vorige Buitenspoor-reportage 
over De Brobbelbies verscheen, in 2017, 
leek een sluiting van het terrein nog nabij. 
Vlak naast het kampeerterrein had de 
gemeente Landerd het voormalige werf-
terrein van transportbedrijf Heurkens 
gekocht en daar een ‘Natuurpoort’ 
gepland. In dit geval een mooie naam 
voor een soort evenemententerrein, met 
een uitkijktoren, horeca en parkeergele-
genheid voor bezoekers aan natuurge-
bied De Maashorst. Het zou gedaan zijn 
met de rust op het terrein. Albert Fien, 
destijds HB-lid terreinbeheer en Ed Harm-
sen, voorzitter van de afdeling Nijmegen, 
zijn er jarenlang druk mee geweest en 
onderhandelden zelfs met de gemeente 
over alternatieve locaties. ‘Maar dat bleek 
in de omgeving keer op keer op veel 
weerstand te stuiten.’ 

Uiteindelijk hielpen de tijd en de recht-
spraak een handje mee. Het bestem-
mingsplan voor het terrein werd in 2018 
door de Raad van State afgekeurd, maar 
na een herziening kreeg de gemeente wel 
groen licht in december 2020. Echter, in 
de tussenperiode bleek de interesse voor 
het plan bij alle betrokkenen flink be-
koeld. En nu de gemeente Landerd is op-
gegaan in de gemeente Maashorst staat 
een natuurpoort inmiddels niet meer op 
de agenda, of komt er wellicht een kleiner 
informatiecentrum zonder horeca. Ed is 
positief over de toekomst van De Brob-
belbies, maar blijft op zijn hoede. ‘De 
grond is nog steeds in bezit van de ge-
meente, maar het lijkt er niet op dat ze er 
op korte termijn iets mee gaan doen. Ik 
zeg: het komt er niet meer van. Boven-
dien is het geld dat de toenmalige ge-
meente Landerd ervoor had gereserveerd 
inmiddels voor andere dingen gebruikt. 

De weerstand tegen een grootschalig 
plan door andere belanghebbenden in dit 
gebied blijft groot. Het zou het beste zijn 
als een natuurorganisatie, Staatbosbe-
heer, of zelfs de NTKC het braakliggende 
terrein overneemt. Dan kunnen we dit 
hoofdstuk helemaal afsluiten.’

Ik zeg: de 
Natuurpoort 
gaat niet meer 
gebeuren




